
Agendanummer 11 Motie 46 

 

Motie  Van scholen naar gemeenschapshuizen 

De raad van de gemeente ’s-Hertogenbosch in vergadering bijeen op 6 juni 2023, gezien de 
voorjaarsnota 2023, 

Overwegende dat: 

• Scholen spelen een grote rol in het leven van kinderen, maar ook in de buurt. Wij zien 
scholen als herkenbare steunpilaren van zorg en opvoeding in de wijk.  

• Scholen en leraren zich moeten kunnen concentreren op het geven van het beste onderwijs 
met een focus op kernvaardigheden als lezen, schrijven en rekenen. Belangrijk nu met 
name leesvaardigheid fors daalt bij onze kinderen.  

• De school daarnaast als gebouw en ontmoetingspunt een belangrijke rol speelt in buurten en 
wijken en onderling contact.  

• Scholen omgevormd kunnen worden tot wijkcentra, met een breder aanbod van sport, 
ontspanning en bestaande verenigingen in de buurt.  

• Scholen een plek kunnen zijn waar je ook in aanraking komt met de bibliotheek, 
muziekschool, kennis over opvoeding en sportvereniging en waar ouders via ouderkamers 
met een kan koffie op tafel elkaar ontmoeten en een gesprek over ouderschap, 
gezondheid en opvoeding natuurlijk kan plaatsvinden.  

• Veel scholen in de avonden en weekenden ongebruikt leeg staan. 

Spreekt uit dat: 

• Vele scholen in onze gemeente na sluiting (van de BSO) de rest van de dag niet gebruikt 
worden. 

• Schoolpleinen na sluiting van de school vaak met een hek worden afgesloten en er vaak 
prachtige speelplekken onbenut worden. 

• Schoolgebouwen in de weekenden niet tot nauwelijks gebruikt worden. 
• scholen die een functie krijgen van  gemeenschapshuizen nieuwe mogelijkheden bieden voor 

ouderbetrokkenheid en verbinding. Scholen kunnen instanties zijn die van en voor de 
mensen zijn, ook buiten schooltijd. 

• Verenigingen als bijvoorbeeld harmonieën gebaat zouden kunnen zijn bij een oefen-les 
locatie in de wijk,. Muziekles zou dan weer mogelijk zijn voor mensen met een kleine 
portemonnee als de kosten van muziekles laag gehouden kunnen worden. 

• Het verbreken van een binnen de schooltijd opgebouwde sociale structuur onherstelbaar is. 
Terwijl we juist in een tijd leven dat we moeten kunnen bouwen op een sterke sociale 
structuur in de wijk.  

• Dat een dergelijke verruiming van het gebruik van een schoolgebouw om maatwerk vraagt 
en per wijk mag worden aangepast aan de behoeften en mogelijkheden van de wijk en 
haar bewoners. 

• Dit een aanvulling en geen concurrentie zou kunnen zijn op hetgeen al aanwezig is in de wijk. 

  



Verzoekt het college: 

• De barrières en mogelijkheden te inventariseren die binnen bestaande en nieuw te bouwen 
scholen bestaan om schoolgebouwen te benutten als gemeenschapshuizen verder uit te 
werken zodat naast de school- en opvoedfunctie voor leerlingen van 0-12 jaar ook andere 
functies in het gebouw geborgd kunnen worden; 

• De raad hierover te informeren. 

En gaat over tot de orde van de dag, 

Freek van Genugten – CDA 

Osman Cifci – PvdA 

Rinie Mees – Leefbaar ’s-Hertogenbosch 

Eefje van Opdorp – De Bossche Groenen 

Cecile Visscher – SP 

Joep Gersjes – Voor Den Bosch 

Arjen van Silfhout – Volt  
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